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Jonas Eliasson Avdelningschef §§5-27 
Adrian Göransson Avdelningschef §§5-27 
Ida Hagerum Avdelningschef §§5-27 
Sara Hallström Avdelningschef §§5-27 
Susanna Juvas Hagbjörk Avdelningschef 
Jessika Von Malmborg Avdelningschef §§5-27 
Anna Birgersson Nämndsekreterare 
Riitta Eddib Facklig §§5-27 Kommunal 
Kristina Wennström Facklig §§5-27 
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§ 1 
Val av justerare, dag för justering och godkännande av 
dagordning  

Beslut  
1. Rashid Mohammed (V) och Ole-Jörgen Persson (M) utsågs 

att justera protokollet från dagens sammanträde. Justeringen 
äger rum den 21 februari 2025. 

2. Dagordningen godkänns. 
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§ 2 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2025/59 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2025/59-1 Överflyttning av vårdnad till särskild 
förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § Föräldrabalken  
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§ 3 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2025/107 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2025/107-1 Ordförandebeslut - yttrande i 
passärende 
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§ 4 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollen till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmälan av Järva sociala delegationens protokoll från den 29 
januari 2025, den 5 februari 2025, den 12 februari och den 19 
februari 2025. 
  
Nämnden ajournerades mellan klockan 17.32  för allmänhetens 
frågestund (frågestunden startade klockan 18.00) och fika med 
allmänheten. 
Sammanträdet återupptogs klockan 19.00 
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§ 5 
Verksamhetsberättelse 2024  
JÄRVA 2025/7 
 

Beslut  
1. Bokslut och verksamhetsberättelse för år 2024 godkänns och 
överlämnas till kommunstyrelsen och stadens revisorer. 
 
2. Ombudgetering om 3,0 mnkr avseende drift av parker och 
grönområden i egen regi begärs hos kommunstyrelsen. 
 
3. Ombudgetering om 0,2 mnkr för trygghetsinvesteringsprojekt 
avseende upprustning Tallåsvägen begärs hos kommunstyrelsen. 
 
4. Ombudgetering om 0,2 mnkr för trygghetsinvesteringsprojekt 
avseende utsmyckning av tunnlar och murar begärs hos 
kommunstyrelsen. 
 
5. Nämnden begär hos kommunstyrelsen att ett ackumulerat netto 
om 62,7 mnkr avseende resultatenheterna överförs till 2025. 
 
6. Nedskrivning av fordringar om 2 757 774 kronor godkänns. 
 
7. Redovisning av internkontrollarbetet 2024 godkänns, bilaga 3. 
 
8. Beslutet förklaras omedelbart justerat. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nämnden bedömer att kommunfullmäktiges två inriktningsmål har 
uppfyllts helt och ett delvis. Bedömningen grundar sig på att 14 av 
16 kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområde uppfylls helt 
eller delvis. Bedömningen utgår också från den verksamhet som 
bedrivits, resultat av indikatorer och nämndmål samt aktiviteter som 
genomförts under året. Nämnden redovisar ett sammanlagt 
överskott om 0,3 mnkr före resultatöverföring och 0,9 mnkr efter 
resultatöverföring. Resultatet innebär att målet om budgetföljsamhet 
är uppfyllt. 
 
Nämnden bedömer att den interna kontrollen under år 2024 varit 
tillräcklig. Bedömningen grundar sig på att det finns ett system för 
intern kontroll och att det årligen genomförs en väsentlighets- och 
riskanalys (VoR). Under året har avvikelser dokumenterats och 
hanterats löpande. Uppföljning av sex kontrollaktiviteter utifrån sex 
processer som är kopplade till KF-målen har genomförts under året. 
Tre åtgärder är påbörjade men inte slutförda enligt plan. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett särskilt uttalande enligt 
följande: 
  
Vi tackar förvaltningen för en utförlig verksamhetsberättelse och 
glädjer oss åt de fina resultaten vad gäller samarbetet mellan 
förskola och socialtjänsten för att få föräldrar att söka stöd samt att 
socialtjänsten nu arbetar mer aktivt med omhändertagna barns 
skolgång. I år når 69% av de omhändertagna barnen godkänt i 
kärnämnen, vilket är en ökning med tio procentenheter från fjolårets 
resultat. 
  
Vi Liberaler är däremot väldigt bekymrade över att majoriteten i 
stadshuset har sänkt det stadsövergripande målet på detta 
område.  Tidigare var målet att 75% av de omhändertagna barnen 
skulle nå godkänt i kärnämnen från. Nu är det 65%. Detta går stick i 
stäv med all forskning, som ju visar att skolframgång är en av de 
starkast skyddande faktorerna för alla barn. Genom att sänka 
målsättningen sviker majoriteten de mest utsatta barnen i vårt 
samhälle. 
  
Liberalerna är också oroade över att städningen och renhållningen i 
stadsdelen har försämrats kraftigt under det senaste året, och likaså 
skötseln och renhållningen av parker. Här krävs konkreta krafttag 
framöver för att kunna nå stadens målsättningar. Istället ser vi 
återigen hur majoriteten tvingar fram en fördyrande 
organisationsförändring genom att återta verksamheten i egen regi.   
  
En annan orosfaktor är ekonomin. Verksamhetsområdet Barn och 
Ungdom visar på ett underskott om 11 miljoner kronor under 2024. 
Den huvudsakliga förklaringen är kostsamma placeringar. De 
ekonomiska konsekvenserna för stadsdelen blir särskilt kännbara 
eftersom den nuvarande majoriteten har avskaffat den skyddsfond 
där stadsdelen tidigare kunde söka ersättning för ökade 
placeringskostnader. 
  
Vi kan konstatera att med Liberalernas budget hade situationen för 
barn och unga i Järva troligtvis sett mycket bättre ut idag. Vi hade 
sluppit den tids-och resurskrävande sammanslagningen av 
socialtjänsten och det hade funnits en skyddsfond på 50 miljoner 
där stadsdelen hade fått sina omkostnader för dyra placeringar 
ersatta. Då kunde de 11 miljoner vi nu går back istället ha använts 
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till mer kostnadseffektiva förebyggande åtgärder, och personalens 
tid hade gått till att förbättra situationen för utsatta barn istället för 
att administrera sammanslagningen. 
  
Vi noterar också problem med ekonomin i äldreomsorgen. Särskilt 
oroande problemen inom hemtjänsten, där vi också får urusla 
resultat i det nationella hemtjänstindexet och är sämst i staden inom 
biståndsbedömning. Enligt verksamhetsberättelsen ligger vi också 
långt under stadens mål vad gäller andelen omsorgstagare som 
upplever att de kan påverka hur hjälpen utförs i hemtjänsten. 
  
Slutligen vill vi lyfta problemet med det ensidiga fokus på Järva 
som präglar hela verksamhetsberättelsen, och även årets 
verksamhetsplan. Det riskerar att få mycket negativa konsekvenser 
för tilliten till demokratin och stadens styre när delar av stadsdelen 
helt ignoreras. Spångaborna förtjänar också att få ta del av stadens 
insatser, till exempel vad gäller klimat- och trygghetsinvesteringar. 
 
Handlingar i ärendet 

 1910962 (Godkänd - R 1) Verksamhetsberättelse 2024 
 1904197 Bilaga 2 - Kvalitetsberattelse 2024 (Jarva 

stadsdelsnamnd) 
 1904183 Bilaga 4 - Åtgärdsplan SÖK Järva 2024 till VB 
 1904184 Bilaga 5-uppfoljning-trygghetsinvestering 

Bussenshus 
 1904185 Bilaga 6 -uppfoljning-trygghetsinvestering 

Gryningsparken 
 1904196 Bilaga 3 - Uppfoljning av intern kontroll (Jarva 

stadsdel 
 1904186 Bilaga 7-uppfoljning-trygghetsinvestering Husby 

utegym 
 1904187 Bilaga 8-uppfoljning-trygghetsinvestering 

multisportplan Rinkeby 
 1904188 Bilaga 9-uppfoljning-trygghetsinvestering 

Tenstadalen 
 1904189 Bilaga 10-uppfoljning-trygghetsinvestering 

Trafikhinder 
 1904190 Bilaga 11 - GDPR_Årsrapport_2024_Järva 
 1904191 Bilaga 12 - Nyckeltal 2024 Jarva 
 1904193 Bilaga 14 - Budgetrapport UB031 2024 
 1904194 Bilaga 15 - Bokslutsrapport Järva UH018 2024 
 1906303 Bilaga 13 - Blankettset Sdn01 VB 2024 
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§ 6 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) med 
Studiefrämjandet 2025-2027  
JÄRVA 2024/1171 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd ger stadsdelsdirektören i uppdrag att teckna 
överenskommelse om IOP med Studiefrämjandet Mälardalen till ett 
belopp om 1 112 000 kronor årligen under perioden 2025-2027. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 24 oktober av stadsdelsnämnden i uppdrag till förvaltningen att 
inleda en omförhandling av nuvarande överenskommelse om 
idéburet offentligt partnerskap med Studiefrämjandet. Under hösten 
har studieförbundet och förvaltningen utarbetat ett förslag på 
överenskommelse för perioden 2025-2027. Målsättningarna för 
partnerskapet är att föräldrar stärks och får stöd i sin föräldraroll 
samt att öka kunskaper och färdigheter hos invånare i Järva om 
demokratiskt föreningsliv. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören 
i uppdrag att teckna överenskommelse om IOP med 
Studiefrämjandet till ett belopp om 1 112 000 kronor årligen under 
perioden 2025-2027. 
 
Jäv 
Nassir Abdullahi (S) anmälde jäv och lämnade lokalen. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1171-2 (Godkänd - R 1) Idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) med Studiefrämjandet 2025-2027 

 JÄRVA 2024/1171-3 Överenskommelse om idéburet 
offentligt partnerskap mellan Järva stadsdelsnämnd och 
Studiefrämjandet Mälardalen 2025-2027 
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§ 7 
Handlingsplan för lokal demokratiutveckling  
JÄRVA 2025/31 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner handlingsplanen för lokal 
demokratiutveckling enligt bilagan. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Handlingsplanen för lokal demokratiutveckling syftar till att stärka 
och utveckla nämndens delaktighets- och demokratiarbete genom 
att bidra med ett förtydligande av förvaltningens roll i den lokala 
demokratin, vilka verktyg förvaltningen har att tillgå i arbetet samt 
ger förslag på utvecklingsområden. 
 
Förvaltningen bedömer att det finns behov av en handlingsplan för 
lokal demokratiutveckling som förtydligar och håller samman 
arbetet inom förvaltningen och ger förslag på utvecklingsområden. 
 
Förslag till beslut om återremittering 
Åsa Nilsson Söderström (L) föreslog att nämnden skulle 
återremittera ärendet. 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Robert Westerlund (SD) och Kim 
Ekblom (C) ansluter sig till Åsa Nilsson Söderström (L) föreslag. 
  
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag 
eller återremitteras. Nämnden beslutade att avgöra ärendet idag. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Åsa Nilsson Söderström (L), Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Robert 
Westerlund (SD) och Kim Ekblom (C) reserverade sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att återremittera ärendet 
2. Att uppdra åt förvaltningen att återkomma med ett förslag i 

linje med vad nedan anförs. 
  
Det är positivt att förvaltningen har tagit fram en handlingsplan för 
lokal demokratiutveckling för att stärka och utveckla nämndens 
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delaktighets- och demokratiarbete. Vi instämmer i analysen att det 
behövs ett förtydligande av förvaltningens roll i den lokala 
demokratin och kring vilka verktyg förvaltningen har att tillgå i 
arbetet. Vi menar dock att den nu presenterade handlingsplanen har 
brister och därför inte kan antas som den är. 
Avsikten med dokumentet är att tydliggöra ” förvaltningens roll i 
den lokala demokratin”. Vi menar att handlingsplanen misslyckas 
med detta, eftersom den helt saknar diskussion kring vad som är 
politikens roll och vad som är förvaltningens roll. En självständig 
förvaltning är en av grundbultarna i den svenska demokratin, och 
utan en ordentlig gränsdragning mellan politiken och förvaltningen 
riskerar vi att få en politiserad förvaltning. 
Handlingsplanen saknar också diskussioner och slutsatser kring de 
politiska partiernas roll i den lokala demokratiutvecklingen. Det är 
anmärkningsvärt eftersom partierna inte bara är viktiga i 
beslutsfattandet utan även för att lyssna in medborgares behov och 
önskemål samt förankra politiska beslut. 
  
Särskilt uttalande 
Robert Westerlund (SD) lade fram ett särskilt uttalande enligt 
följande: 
  
Sverigedemokraterna ser positivt på arbetet med att stärka den 
lokala demokratin då denna är en bärande pelare på vilket det 
demokratiska systemet vilar. Detta arbete är särskilt viktigt i en 
stadsdel där deltagandet i de formella demokratiska processerna är 
lågt. 
  
Extra glädjande att läsa är avsikten att utveckla metoder för 
medborgerligt inflytande över stadsbyggnadsprocesserna. Till nästa 
revidering hoppas vi arbetet kan konkretiseras från att handla om 
ökad information till former för ett aktivt medborgardeltagande och 
påverkansmöjligheter kring hur den gemensamma miljön gestaltas. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2025/31-1 (Godkänd - R 1) Handlingsplan för lokal 
demokratiutveckling 

 JÄRVA 2025/31-2 Handlingsplan för lokal 
demokratiutveckling 
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§ 8 
Tecknande av hyresavtal avseende ny lokal för parkdrift i 
egen regi  
JÄRVA 2025/38 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner att förvaltningen tecknar 

hyresavtal med Stendörren Fastigheter AB avseende 
Arrendevägen 50 (Fastigheten Korsräven 1) för Parkdrift i 
egen regi till en hyreskostnad år 1 om 2 686 057 kr. 

2. Järva stadsdelsnämnd ansöker hos kommunstyrelsens 
ekonomi- och trygghetsutskott om godkännande av 
hyresavtal med Stendörren Fastigheter AB avseende 
Arrendevägen 50 (Fastigheten Korsräven 1) för Parkdrift i 
egen regi till en hyreskostnad år 1 om 2 686 057 kr. 

3. Järva stadsdelsnämnd godkänner att förvaltningen tecknar 
avtal om anpassningar av lokalen innan hyresavtal tecknas. 

4. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsnämnd har idag parkskötsel upphandlad på 
entreprenad. I 2024 års budget fick Järva stadsdelsnämnd i uppdrag 
att påbörja driften av park- och naturmark i egen regi från 2025 i de 
park- och naturområden som stadsdelsnämnderna ansvarar för. 
 
Förvaltningen har utrett frågan och undersökt möjligheterna till att 
finna lämpligt lokal inom stadsdelsområdet. Inom ramen för detta 
har hänsyn tagits till rådande kvalitetskrav utifrån en lägsta 
godtagbar standard, stadens miljömål samt marknadsmässiga 
hyresnivåer. Ett förslag har tagits fram som bedöms kunna uppfylla 
kraven och förvaltningen föreslår nu att avtal tecknas med 
Stendörren Fastigheter AB avseende fastigheten Arrendevägen 50 
Spånga (Sundby). För att möjliggöra att den nya driftverksamheten 
kan påbörjas i juli 2025 krävs att lokalanpassningar genomförs 
innan hyresavtal har tecknats. Således föreslås att förvaltningen 
tecknar avtal om anpassningar av lokalen med en kostnadssäkerhet 
om ca 1.9 mnkr. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  

Sida 13 (44)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt uttalande. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) och Robert Westerlund (SD) ansluter 
sig till Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) särskilda uttalande. 
  
Vi påminner om att vi röstade emot att förvaltningen ska återta 
parkdriften i egen regi. Att parkdriften inte längre ska läggas ut på 
entreprenad, en ordning som tjänat oss väl under lång tid, är mer ett 
uttryck för majoritetens politiska ambition om att all verksamhet i 
princip ska drivas i egen regi än omsorg om kvalité, skattemedel 
och en effektiv verksamhet. Projektet innebär en merkostnad för 
stadsdelen som behöver betalas. De pengarna hade gjort större nytta 
för stadsdelens invånare på andra områden. 
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§ 9 
Överklagan av beslut gällande medborgarförslag  
Yttrande angående överklagan 
JÄRVA 2025/44 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
yttrande till förvaltningsrätten i mål nr 213-25. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har i tjänsteutlåtandet till nämnd 2024-12-19 
motiverat avslaget för medborgarförslaget. Förvaltningen menar 
fortsatt att barns välmående är tillgodosett. Förvaltningen ser inte 
heller att avslaget strider mot barnkonventionens artiklar. 
Förvaltningen kan konstatera att medborgarförslaget har hanterats 
enligt de rutiner som finns för hantering av medborgarförslag. 
 
Nämndens beslut är överklagat via en så kallad laglighetsprövning 
(tidigare kallat kommunalbesvär). Vid en laghetsprövning ska 
domstolen avgöra om de angivna skälen i överklagan omfattas av 
någon av följande fyra prövningsgrunder som ger skäl till att 
upphäva ett överklagat beslut: 
 
beslutet har inte tillkommit i laga ordning, 
beslutet hänför sig till något som inte är en angelägenhet för 
kommunen, 
beslutet överskrider det kommunala organets, som har fattat 
beslutet, befogenheter, 
beslutet strider mot lag eller annan författning. 
 
Förvaltningen kan inte se att det finns någon grund för prövning av 
beslutet utifrån det, och anser därmed att överklagan ska avslås. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2025/44-6 (Godkänd - R 1) Överklagan av beslut 
gällande medborgarförslag om servering av skollunch 

 JÄRVA 2025/44-7 Bilaga 1 - Tjänsteutlåtande JÄRVA 
2024/926 
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 JÄRVA 2025/44-5 Bilaga 4 - Anslagsbevis för Järva 
stadsdelsnämnd 2024-12-19 

 JÄRVA 2025/44-8 Bilaga 2 - Överklagan_Bortredigerad  
 JÄRVA 2025/44-9 Bilaga 3 - Föreläggande från 

förvaltningsrätten_Bortredigerad 
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§ 10 
Entledigande och fyllnadsval inom Pensionärsrådet 2025  
JÄRVA 2025/39 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden beslutar att entlediga Evy Möller från sitt 

uppdrag för SPF i nämndens pensionärsråd för 2025. 
2. Stadsdelsnämnden beslutar att utse Margareta Klintholm till 

ny ersättare för SPF i nämndens pensionärsråd för 2025. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I varje stadsdelsnämnd ska det finnas ett pensionärsråd knutet till 
nämnden som ett rådgivande organ för överläggningar, samråd och 
ömsesidig information mellan företrädare för 
pensionärsorganisationer, nämnd och förvaltning i allmänna frågor 
som berör äldres levnadsförhållanden. Pensionärsrådet utses av 
stadsdelsnämnden för ett år i taget, årets råd har utsetts i januari 
2025. Pensionärsföreningarna i området; Pensionärernas 
riksorganisation (PRO), Sveriges pensionärsförbund (SPF) har 
nominerat representanter till pensionärsrådet 2025. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2025/39-1 (Godkänd - R 1) Entledigande och 
fyllnadsval pensionärsrådet  
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§ 11 
Kvalitetsgranskning av ledsagning enligt SoL och 
ledsagarservice enligt LSS för barn och vuxna upp till 21 
år  
JÄRVA 2024/495 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads funktionhindersinspektörer har till uppgift att 
granska kvalitet i biståndsbedömda insatser som ges till personer 
med funktionsnedsättning enligt Socialtjänstlagen (SoL) och lagen 
om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). 
Kvalitetsgranskning har genomförts i stadsdelsförvaltningarna 
Bromma, Järva, Kungsholmen och Skarpnäck. Totalt omfattade 
granskningen 95 ärenden för barn och unga vuxna upp till 21 år, 28 
procent flickor/kvinnor och 72 procent pojkar/män. Majoriteten av 
personerna var beviljade insats enligt LSS. Av granskningen 
framkom att det pågår utvecklingsarbete i verksamheterna kring att 
stärka barnperspektivet inklusive barns delaktighet. Aktuell DUR-
utredning som underlag till beslut fanns i princip alla ärenden. 
Dokumenterad uppföljning saknades i en knapp femtedel av de 
granskade ärendena. Arbetet med systematisk uppföljning är ett 
generellt utvecklingsområde och i det arbetet behöver barn- och 
brukarperspektivet i utredning och uppföljning stärkas. 
 
Rutin för framtidsplanering och information till barn och 
vårdnadshavare inför 18-årsdagen utgjorde ett gott exempel i de 
granskade ärendena. Rutinen innebär ett säkerställande av att inget 
missas inför vuxenlivet och att socialtjänsten också kan gå in och ge 
stöd i de delar som eventuellt behöver stöttas upp. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/495-3 (Godkänd - R 1) Kvalitetsgranskning av 
ledsagning enligt SoL och ledsagarservice enligt LSS för 
barn och unga vuxna 
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 JÄRVA 2024/495-2.2 Socialförvaltningens tjänsteutlåtande - 
Ledsagning enligt SoL och ledsagarservice enligt LSS till 
barn och unga vuxna 

 JÄRVA 2024/495-4 Kvalitetsgranskning Ledsagning 2024 
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§ 12 
Ansökan om bidrag för de öppna mötesplatserna för 
äldre i stadsdelsområdet 2025  
JÄRVA 2024/1095 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden beslutar att bevilja Rinkeby öppna 

mötesplats ansökan om verksamhetsbidrag med 70 000 
kronor. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att bevilja Husby öppna 
mötesplats ansökan om verksamhetsbidrag om 70 000 
kronor. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningen har mottagit ansökan om verksamhetsbidrag 
för de öppna mötesplatserna för seniorer i Rinkeby och Husby för år 
2025. Pensionärsföreningar inom Järva stadsdelsområde driver två 
öppna mötesplatser för seniorer och detta sker i samverkan med 
stadsdelsförvaltningen och finansieras av stadsdelsnämnden. 
Mötesplatserna är ett komplement till de förvaltningsdrivna 
aktivitetscenter och träffpunkter som finns i stadsdelsområdet. 
Förvaltningen föreslår att respektive verksamhet beviljas 
verksamhetsbidrag med 70 000 kronor för år 2025. 
 
Verksamheterna ska planera och genomföra aktiviteter så att 
verksamhetsbidraget används utifrån nämndens syfte och mål med 
verksamhetsbidraget. Kravet för öppna mötesplatsers 
verksamhetsbidrag är att det bedrivs en öppen mötesplats och 
aktiviteter som ska vara öppna och möjliga för alla äldre att besöka 
även utan föreningstillhörighet. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1095-5 (Godkänd - R 1) Ansökan om bidrag 
för de öppna mötesplatserna för äldre i stadsdelsområdet 
2025 

 JÄRVA 2024/1095-1 Ansökan om bidrag för de öppna 
mötesplatserna för äldre 2025 - Rinkeby Öppna Mötesplats - 
Ansökan 
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 JÄRVA 2024/1095-3.4 Ansökan om bidrag till Husby öppna 
mötesplats - Ansökan 
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§ 13 
Skrivelse gällande nedskräpning och stölder vid Hjulsta 
koloniträdgårdar  
Svar på skrivelse från Åsa Nilsson Söderström (L) och Ole-
Jörgen Persson m.fl. (M) 
JÄRVA 2024/977 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Åsa Nilsson Söderström (L) och Ole-Jörgen Person m.fl. (M) har 
lämnat en skrivelse om att en förening under flera år ockuperat 
mark nära Hjulsta koloniträdgårdsförening. Skribenterna hävdar att 
det har lett till nedskräpning, olaglig användning av 
koloniföreningens vatten och föreningen har märkt att antalet 
stölder har ökat. Vidare uppges det att koloniträdgårdsföreningen 
har hört av sig till förvaltningen om dessa problem, men upplever 
inte att åtgärder har vidtagits. Mot denna bakgrund efterfrågas en 
redogörelse för vilka åtgärder förvaltningen kommer vidta. 
 
Förvaltningen har kännedom om föreningen som lyfts i skrivelsen 
och har både besökt platsen och vid olika tillfällen träffat 
representant från föreningen där förhållandena på området och vad 
som krävs för att få odla på stadens mark framhävts. Förvaltningen 
har en dialog med koloniträdgårdsföreningen och en annan aktör 
som odlar i anslutning till den mark som lyfts i skrivelsen. 
 
Förvaltningen har i verksamhetsplanen för både 2024 och 2025 fått 
i uppdrag att utveckla odlingsmöjligheterna i stadsdelsområdet. 
 
Målsättningen är att tillgodose ett växande odlingsintresse, men 
samtidigt säkerställa att det sker i ordnade former och på ett sätt 
som är förenligt med detaljplanereglering, upprättade arrendeavtal 
och i förekommande fall reservatsföreskrifter. Markytan som 
används är detaljplanelagd för odling och kommer av den 
anledningen återtas av förvaltningen för att utveckla stadsnära 
odling för Järvaborna på platsen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett särskilt uttalande enligt 
följande: 
  
Vi tackar för det positiva svaret, och ser fram emot att den 
ockuperade marken återtas av förvaltningen. Det är viktigt att det 
görs så snart som möjligt, så att problemen för närliggande 
koloniföreningar och verksamheter kan upphöra. 
Vi ser också fram emot att stadsdelen framöver utvecklar mer av 
stadsnära odling för Järvaborna, under ordnade och lagliga former. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/977-3 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse 
gällande Hjulsta koloniträdgårdar 

 JÄRVA 2024/977-2 Skrivelse gällande nedskräping och 
stölder vid Hjulsta koloniträdgårdar 
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§ 14 
Planärende på samråd – Ny detaljplan för Värsta gård 23 
och 39 i Solhem  
Svar på remiss 
JÄRVA 2024/1227 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 

remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsförvaltning har inga synpunkter på att befintlig 
byggnad ersätts med en som bättre motsvarar dagens behov. Dock 
anser förvaltningen att den föreslagna byggnaden bör anpassas för 
att ta mycket större hänsyn till närmiljön i Svandammen och övrig 
bebyggelse längs Sörgårdsvägen och Värstagårdsvägen. Vidare 
anser förvaltningen att en eventuell ny byggnad bör ta intryck av 
den befintliga och möta Sörgårdsvägen på liknande sätt som den 
nuvarande byggnaden gör. Vidare anser stadsdelsförvaltningen att 
tillkomsten av nya bostäder och ett nytt vårdboende i området är 
positiv. Avslutningsvis anser förvaltningen att ett övergångsställe 
bör tillkomma om Värstagårdsvägen ska öppnas för trafik. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) bifaller förvaltningens förslag och lade 
fram ett tilläggsförslag och föreslog att nämnden skulle ställa sig 
bakom det. 
  
Kim Ekblom ansluter sig till Åsa Nilsson Söderström (L) 
tilläggsförslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. Därefter ställer 
ordföranden proposition på Åsa Nilsson Söderström (L) 
tilläggsförslag mot avslag och finner att nämnden avslår 
tilläggsförslaget. 
  
Reservation  
Åsa Nilsson Söderström (L) och Kim Ekblom (C) reserverar sig 
mot nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande: 
  
Att därutöver göra ett tillägg enligt nedan: 
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Vi tackar förvaltningen för ett grundligt och klokt svar på 
samrådsremissen, särskilt vad gäller utformandet av byggnaden. 
Dock saknar vi vissa, mer övergripande frågor, i remissvaret och 
vill därför tillägga följande: 
  
Det behövs en områdesplan och en ordentlig trafikutredning 
Vi vill lyfta vikten av att skyndsamt ta fram en områdesplan för 
Spånga, så att staden kan ta ett samlat grepp kring Spångas 
utveckling. De senaste åren har det byggts och kommer att byggas 
tusentals nya lägenheter i vårt närområde, och upplevelsen är att det 
saknas helhetsperspektiv. 
Nu har inflyttningen i Bromstensstaden och kvarteret Ferdinand 
påbörjats, och vi som bor i Spånga märker redan att 
trafiksituationen blir alltmer ansträngd. Ännu värre lär det bli när 
byggandet av Spånga Öst och Hedwig påbörjas. 
Liberalerna vill därför också lyfta vikten av att det görs en ny och 
genomgripande trafikutredning där hänsyn tas till alla de nu 
planerade projekten i god tid innan staden beslutar om nya 
byggprojekt. Även bullernivåerna och vibrationerna i marken måste 
utredas noggrant. 
  
Belastad trafiksituation i direkt anslutning till samrådsförslaget 
Vad gäller trafiken i anslutning till samrådsförslaget vill vi 
poängtera att korsningen redan är hårt belastad med mycket 
busstrafik och köer på morgnar. Situationen kompliceras av att 
många trafikanter missar att trafiken från Värsta allé har företräde 
vid högersväng. Med fler bilar riskerar det bli kaotiskt. 
Liberalerna vill också varna för att öppna upp Värstagårdsvägen för 
genomfartstrafik igen. Det skulle innebära en ökad smittrafik på 
smala villagator. Istället föreslår vi att man permanentar 
avstängningen och bygger en ordentlig vändplats. Det är också 
viktigt med parkeringsmöjligheter i källarplanet. 
Vi vill också uppmärksamma stadsbyggnadskontoret på att 
gång/cykelvägen är smal redan idag, på grund av träden som står 
mitt i. Det är därför viktigt att passagen blir bredare i det nya 
förslaget. 
  
Byggnaden måste anpassas till Solhems kulturhistoriska miljö 
Solhem redovisas i stadens planer som en värdefull kulturhistorisk 
miljö. Det innebär krav på en varsam omvandling av stadsmiljön. 
För oss som bor här i området är det tydligt att tomterna Värsta 
Gård 23 och 29 är en del av villasamhället Solhem, och inte av 
Spånga centrum. Det understryks också av det faktum att kvarteret 
Värsta Gård ligger utanför det av Stockholm stad anvisade 
"utvecklingsområdet" för Spånga. 
Med detta i åtanke är det viktigt att byggnaden som planeras passar 
väl in i miljön. Vi menar att samrådsförslaget inte gör det. För att 
passa in bör byggnaden var max tre våningar hög, och vi skulle 
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också gärna se att man lät den inspireras arkitektoniskt av villorna i 
närheten. 
Vi är glada att samrådsförslaget behåller flera av de värdefulla träd 
och en del av grönskan på fastigheten. Det är viktigt för att knyta an 
till Svandammen och Solhems villaträdgårdar. 
Slutligen vill vi påpeka att Spånga under de senaste åren har fått 
stora tillskott av studentlägenheter och små lägenheter, och att det 
nu finns ett behov av stora lägenheter. 
  
Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt uttalande enligt 
följande: 
  
Det är viktigt att planeringen av Värsta Gård 23 och 29 inkluderar 
tillräckliga parkeringsmöjligheter. Näringsidkare i bottenvåningen 
är beroende av att kunder smidigt kan parkera i närheten. Om 
byggnaden används för bostäder kommer många boende att behöva 
parkeringsplatser, och vid ett vårdboende krävs parkering för både 
personal och besökare. För att undvika ytterligare 
parkeringsproblem i området bör detta beaktas i det vidare arbetet 
med detaljplanen. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1227-3 (Godkänd - R 1) Svar på 
samrådsremiss om Värsta Gård 23 och 29 
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§ 15 
Delegation enligt LVM samt förordnande enligt LVU och 
lagen om placering av barn i skyddat boende  
JÄRVA 2025/79 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd delegerar till nedan namngivna 

tjänstepersoner vid socialjouren rätt att begära 
polishandräckning enligt LVM 45 § 1 och 2 st. inom 
nämndens ansvarområde. 

2. Järva stadsdelsnämnd förordnar till nedan nämnda 
tjänstepersoner vid socialjouren rätt att begära 
polishandräckning enligt LVU § 43 1st 2 p inom nämndens 
eget ansvarsområde. 

3. Järva stadsdelsnämnd förordnar till nedan nämnda 
tjänstepersoner vid Socialjouren att begära biträde av 
polismyndigheten för att genomföra beslut om skyddat 
boende eller om en omedelbar sådan insats enligt 8 kap. 7 § 
lagen om placering av barn i skyddat boende inom 
nämndens eget ansvarsområde. 

Abdelaziz Abdelsaid, Ann Dahlgren, Anna Lago-Lengquist, 
Anna-Stina Wilhelmsson, Antonio Bracamonte, Daniel 
Colegate, Elin Orvik, Emma Nikolaou, Eva Thomasson, 
Felicia Narvaez Adolfsson, Feryal Lövström, Frida Allertz, 
Johanna Kumblad, Julia Falk Nordberg, Johanna Nilsson, 
Katrin Pettersson, Lena Svärd, Liliana Pellegrino, Linda 
Backe, Lis-Mari Boija, Liselotte Bäck, Malin Karlsson, Maria 
Rangdag, Maria Sjölin, Marimba Roney, Maya Heckscher, 
Millicent Reyes, Mohamud Abdi Osman, Nicolina Wallmark, 
Nina Kosari, Philip Lindholm, Sanna Eriksson, Sandra 
Nilsson, Sandra Qvist, Sara Zia, Susanne Bohlin, Therese 
Nilsson, Therese Travis, Ulrika Gresnes, Veronica Blomqvist, 
Victoria Scherman, Ylva Engelbrektsson, Ylva Westerdahl. 

      4.  Tidigare beslut om delegation och förordnande enligt LVU 
och LVM upphör att gälla. 
  
  
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden ansvarar, genom socialjouren, för stadens 
jourverksamhet inom individ- och familjeomsorgen. 
 
Socialnämnden har fattat beslut att delegera namngivna personer 
vid socialjouren rätt att begära polisräckning enligt LVM 45 § 1 och 
2 st. inom socialnämndens ansvarområde. Socialnämnden har även 
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beslutat att förordna namngivna personer inom socialjouren rätt att 
begära polishandräckning enligt LVU § 43 1st 2p inom 
socialnämndens eget ansvarsområde. Vidare har Socialnämnden, 
utifrån nya bestämmelser i form av lagen (2024:79) om placering av 
barn i skyddat boende beslutat att förordna namngivna personer vid 
Socialjouren rätt att begära biträde av polismyndigheten för att 
genomföra beslut om skyddat boende eller om en omedelbar sådan 
insats enligt 8 kap. 7 § lagen om placering av barn i skyddat boende 
inom socialnämndens eget ansvarsområde. 
 
Socialnämnden begär att Järva stadsdelsnämnd fattar motsvarande 
beslut. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2025/79-2 (Godkänd - R 1) Delegation enligt LVM 
samt förordnande enligt LVU och lagen om placering av 
barn i skyddat boende 

 JÄRVA 2025/79-1.1 Socialförvaltningens tjänsteutlåtande - 
Delegation enligt LVM samt förordnande enligt LVU och 
lagen om placering av barn i skyddat boende 

 JÄRVA 2025/79-1.2 §18 den 21 januari 2025, 
Socialnämnden - Delegation enligt LVM samt förordnande 
enligt LVU och lagen om placering av barn i skyddat boende 
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§ 16 
Rättelse av beslut avseende fördelning av 
föreningsbidrag 2025  
JÄRVA 2025/102 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att bevilja Shanta IF ytterligare 50 
000 i föreningsbidrag för 2025. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendet rör en rättelse av ärende Dnr JÄRVA 2024/899 
Föredelning av föreningsbidrag 2025 som behandlades av nämnden 
den 23 januari 2025. Under rubriken Förvaltningens synpunkter och 
förslag i tjänsteutlåtandet, punkt 38 på sidan 23 föreslår 
förvaltningen att Shanta IF ska beviljas 100 000 kr utifrån 
bedömningen att föreningen uppfyller kraven som ställs i nämndens 
riktlinjer. Likaså är målgrupp och ändamål i linje med 
stadsdelsnämndens syfte med föreningsbidragen. Aktiviteterna 
bidrar till att fler barn tillsamman med sin familj får en meningsfull 
och fysiskt aktiv fritid. I Förvaltningens förslag till beslut på sidan 2 
i tjänsteutlåtandet, beslutssats 38 står felaktigt att föreningens 
ansökan ska beviljas delvis med 50 000 kr. Till protokollet har det 
felaktiga beloppet tagits. Förvaltningen föreslår nu att Shanta IF ska 
beviljas ytterligare 50 000 kr i föreningsbidrag så att det totala 
beloppet för 2025 uppgår till 100 000 kr. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2025/102-1 (Godkänd - R 1) Rättelse av beslut 
avseende fördelning av föreningsbidrag 2025 
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§ 17 
Motion om låghastighetszoner för elsparkcyklar  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2024/1103 
JÄRVA 2024/982 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsnämnd har ombetts att yttra sig över en motion från 
Dennis Wedin (M). I motionen föreslås att hastigheten för 
elsparkcyklar i låghastighetszoner (geofence-områden) höjs. 
Motionären är i grunden positiv till låghastighetsområden, men 
anser att en alltför låg hastighet som dagens 6 km/h leder till hastiga 
inbromsningar vilket kan motverka sitt syfte och i själva verket 
bidra till en ökad risk för olyckor. 
 
Stockholm stad arbetar för att förbättra trygghet och framkomlighet 
för alla typer av trafikanter, inte minst mikrobilitetsfordon, 
däribland elsparkcyklar. I det arbetet är så kallad geofencing en del. 
Förvaltningen delar motionärens synpunkt om att 
låghastighetszoner är positivt för trafiksäkerheten. Förvaltningen 
menar vidare att risken som elsparkcyklarnas hastiga inbromsningar 
medför behöver ställas mot andra trafikanters trygghet och behov av 
låga hastigheter i dessa zoner. Det är dock viktigt att 
hastighetsgränser och låghastighetszoner regelbundet följs upp. 
Förvaltningen vill också lyfta fram att elsparkcyklar som fordonstyp 
utgör en betydande del i olycksstatistiken och då bör eventuella 
hastighetshöjningar vidtas med försiktighet. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) reserverar sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
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Stadsdelsnämnden tillstyrker motionen. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/982-3 (Godkänd - R 1) Remiss av Motion om 
låghastighetszoner för elsparkcyklar 

 JÄRVA 2024/982-1.1 Motion om låghastighetszoner för 
elsparkcyklar 

 JÄRVA 2024/982-2 Komplettering Motion om 
låghastighetszoner för elsparkcyklar, KS 2024/1103 
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§ 18 
Motion om att staden behöver ny handlingsplan mot 
heders- och uppfostringsresor  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2024/1179 
JÄRVA 2024/1156 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Andréa Hedin (M) har lämnat en motion om att staden behöver en 
ny handlingsplan mot heders- och uppfostringsresor till 
kommunfullmäktige med förslaget om att ge utbildningsnämnden 
och berörda nämnder i uppdrag att ta fram en informationskampanj 
som belyser vikten av att agera och orosanmäla när barn riskerar att 
föras utomlands och fara illa. 
 
Förvaltningen delar motionärens synpunkter om att det är angeläget 
att fortsatt utveckla arbetet för att motverka hedersrelaterat våld och 
förtryck inklusive heders- och uppfostringsresor och är därför 
positiv till att staden genomför en informationssatsning för att fler 
personer utsatta för hedersrelaterat våld och förtryck upptäcks och 
söker stöd. Myndighetsutövande barn och ungdomsenheter ger stöd, 
hjälp och skydd till barn och ungdomar utsatta för hedersrelaterat 
våld och förtryck, inklusive barnäktenskap, könsstympning och 
bortförande enligt ordinarie utredningsförfarande. Förvaltningen har 
rutiner för att öka möjligheten att upptäcka barn och unga som 
riskerar att föras utomlands samt underlätta ansökan om 
utreseförbud enligt lagen med särskilda bestämmelser om vård av 
unga. Sedan lagens införande har förvaltningen erfarenhet av att 
hanterat ett fåtal ärenden gällande utreseförbud. Förvaltningen har 
en strukturerad samverkan med externa aktörer genom lokala 
områdesbaserade nav som består av representanter från förskolan, 
kommunala och fristående grundskolor, fritidsverksamheter och 
polisen. Där kan frågan om att motverka hedersrelaterat våld och 
förtryck hanteras för vidare åtgärder på individ och generell lokal 
nivå. 
 
Förvaltningen föreslår att Järva stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Kim Ekblom (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 1 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) reserverar sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att tillstyrka motionen 
2. Att därutöver anföra: 

  
Den moderatledda regeringen har tagit viktiga steg för att skydda 
barn i riskzonen. Nya juridiska åtgärder gör det nu möjligt för 
myndigheter att besluta om utreseförbud för barn när det finns en 
påtaglig risk att de förs utomlands, och därigenom utsätts för fara 
som kan skada deras hälsa eller utveckling. Detta gäller särskilt i 
fall där omständigheterna innebär att barnet kan behöva skyddas 
enligt LVU (Lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga). 
Dessa nya verktyg behöver omgående implementeras i arbetet för 
de som dagligen möter barn och unga, oavsett om det är 
socialtjänsten eller skolpersonal. 
Västerås stad har utvecklat ett strukturerat arbetssätt för att hantera 
elever som inte kommer till skolan genom en särskild rutin för 
"saknade elever." Detta arbetssätt särskiljer frånvaro på grund av 
problematisk skolfrånvaro från fall där elever är helt saknade, och 
dokumenteras systematiskt i ett journalsystem. Denna 
differentiering gör det möjligt för skolan att agera utifrån olika 
orsaker till frånvaron, som exempelvis när en familj har flyttat 
utomlands utan att avregistrera sig eller när en elev potentiellt hålls 
kvar utomlands mot sin vilja. 
Stockholms stad bör inspireras av Västerås stad och införa ett mer 
systematiskt arbetssätt för att säkerställa att elever som eventuell 
förts utomlands mot sin vilja snabbt identifieras och att åtgärder 
vidtas, i dessa situationer är tid en kritisk faktor. Inga fler barn ska 
falla offer för hedersvåldet i Stockholm. 
  
Reservation 2 
Kim Ekblom (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag enligt följande: 
  

1. Tillstyrka motionen 
2. Att därutöver anföra följande: 
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Hundratals barn och unga utsätts för, riskerar eller hotas med 
hedersrelaterade bortföranden till utlandet. Mörkertalet är dock 
stort. Många elever är strandsatta i föräldrars eller släktingars 
hemländer och saknar möjlighet att söka stöd och hjälp. Det handlar 
om barn och unga som förs utomlands i syfte att bland annat 
undkomma myndigheters inblandning i familjen, giftas bort, 
könsstympas, utsättas för omvändelseförsök samt uppfostringsresor 
för att få en traditionell uppfostran enligt föräldrarnas kultur eller 
religion. 
  
Det har visat sig vara svårt att snabbt få fram siffror på hur många 
elever som saknas vid terminsstart i Stockholms stad. För de här 
eleverna kan tid vara skillnaden mellan ett liv i frihet eller inte. 
Tiden är kritisk. Västerås stad har utvecklat ett arbetssätt som 
möjliggör att särskilja olika typer av skolfrånvaro och därmed även 
hur man hanterar frånvaron. Stockholms stad bör inspireras av 
Västerås och införa ett liknande system snarast. Inga fler barn ska 
falla offer för hedersvåld i Stockholm. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/1156-2 (Godkänd - R 1) Motion om att staden 
behöver ny handlingsplan mot heders- och uppfostringsresor 

 JÄRVA 2024/1156-1.1 Remiss av Motion om att staden 
behöver ny handlingsplan mot heders- och uppfostringsresor 

 JÄRVA 2024/1156-1 Följebrev Motion om att staden 
behöver ny handlingsplan mot heders- och uppfostringsresor, 
KS 2024/1179 
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§ 19 
Betänkandet - Ett språkkrav för språkutveckling  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Stockholm stad. Dnr 
KS 2024/1449. 
JÄRVA 2025/16 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsnämnd har ombetts att yttra sig över Betänkandet - 
Ett språkkrav för språkutveckling (SOU 2024:78). Järva 
stadsdelsförvaltning ställer sig i huvudsak positiv till förslagen som 
framkommer i betänkandet. Arbetsgivarens utbildningsansvar bör ej 
vara oändligt i utbildningslängd för att uppnå nivå B2 utan 
anställningen bör på något sätt kunna villkoras. All utbildning som 
sker av befintlig personal är kostnadsdrivande då all arbetstid 
behöver vikarietäckas. Särskilt avsatta medel för språksatsningar 
kommer att behövas under flera år framåt. 
 
Förvaltningen föreslår att Järva stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänstutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2025/16-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteskrivelse- 
Betänkandet Ett språkkrav för språkutveckling (SOU 
2024:78) 

 JÄRVA 2025/16-1.2 Remiss - Betänkandet Ett språkkrav för 
språkutveckling (SOU 2024:78) 

 JÄRVA 2025/16-1 Följebrev Betänkandet Ett språkkrav för 
språkutveckling (SOU 2024:78) 
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§ 20 
Anmälan till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) av ej 
verkställda beslut enligt SoL och LSS – kvartal 4 2024  
JÄRVA 2025/35 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner rapportering av ej verkställda 
beslut kvartal fyra, 2024 och lägger ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lag om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS) skyldighet att kvartalsvis 
rapportera gynnande beslut som inte har verkställts inom tre 
månader från beslutsdatum. Skyldigheten gäller även att rapportera 
avbrott i verkställigheten och återrapportera tidigare anmälda 
ärenden fram till dess att besluten är verkställda. Rapportering sker 
till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). Rapportering sker 
även till äldrenämnden, socialnämnden och stadens revisorer. 
 
Förvaltningen rapporterar 34 ej verkställda beslut för kvartal fyra 
2024. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2025/35-1 (Godkänd - R 1) Anmälan till 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) av ej verkställda 
beslut enligt SoL och LSS - kvartal 4 2024 

 JÄRVA 2025/35-2 Bilaga 1 Kvartal 4/2024 Ej verkställda 
beslut äldreomsorg 

 JÄRVA 2025/35-3 Bilaga 2 Kvartal 4/2024 Ej verkställda 
beslut Funktionshinder och socialpsykiatri 

 JÄRVA 2025/35-4 Bilaga 3 Kvartal 4/2024 Ej verkställda 
beslut Individ och familj 
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§ 21 
Anmälan av delegationsbeslut  
JÄRVA 2025/6 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  

Dnr Beslut Datum Beslutsfattare 

JÄRVA 
2025/11 

Svar på remiss - Eldfest vid 
Akalla by 2025-01-13 Sofie 

Östergren 

JÄRVA 
2025/45 

Vidaredelegation om 
beslutanderätt för upphandling av 
joursjuksköterskor/kompletterande 
sjukskötersketjänster 

2024-12-27 Toni 
Mellblom 

JÄRVA 
2025/46 

Vidaredelegation av beslutanderätt 
gällande upphandling av 
medicinsk fotvård 

2024-12-27 Toni 
Mellblom 

JÄRVA 
2025/47 

Vidaredelegation av beslutanderätt 
gällande upphandling av 
medicinska kylskåp 

2024-12-27 Toni 
Mellblom 

JÄRVA 
2025/30 

Svar på remiss - Markupplåtelse 
gällande filminspelning vid 
Torulfsvägen 7 - Hagstråket 13 

2025-01-20 Astrid 
Bergström 

JÄRVA 
2025/25 

Svar på remiss - Hundskada vid 
hundrastgård vid Silkeborgsgatan 
75  

2025-01-17 Astrid 
Bergström 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2025/6-3 (Godkänd - R 1) Anmälan av 
delegationsbeslut 
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§ 22 
Protokoll för funktionshinderrådet  
JÄRVA 2025/3 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 14 februari 2025 anmäls. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 23 
Protokoll för pensionärsrådet  
JÄRVA 2025/2 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 12 februari 2025 anmäls. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2025/2-3 Protokoll från pensionärsrådet den 12 
februari 2025 

 JÄRVA 2025/2-3.2 Bilaga 1- Protokoll fört vid 
Kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) 2024-12-10 

 JÄRVA 2025/2-3.1 Bilaga 2 - Uttalande från KPR, ärende 9. 
Projektet Framtidens socialtjänst 

 JÄRVA 2025/2-3.3 Bilaga 3 - Hemtjänstindex 2024 - 
Storstäder och Järva 

 JÄRVA 2025/2-3.4 Bilaga 5 - Presentation, Hemtjänstindex 
2024, Stockholms stadsdelsområden 

 JÄRVA 2025/2-3.6 Bilaga 4 - Insändare i Mitt i  
 JÄRVA 2025/2-3.5 Bilaga 6 - Inriktningar och uppdrag 

riktat mot äldre 2025 
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§ 24 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
januari 2025  

Beslut  
Jäva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 25 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag med mera  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

 Socialnämnden 2025-01-21 § 14 – Öppenvård barn 0-12 år 
– Socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning 

 Protokoll från KPR, Kommunstyrelsens pensionärsråd, 
sammanträde den 21 januari 

 Kommunfullmäktiges beslut 2025-01-27§ 13- Maxtaxa 
2025 – nya avgifter förskola, fritidshem och omsorg på 
obekväm arbetstid 

 Socialnämnden 2025-02-18 § 13 – Socialinspektörernas 
årsrapport 2024 

 Socialnämnden 2025-02-18 § 14 – 
funktionshinderinspektörernas årsrapport 2024 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 26 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag att bereda 
inkommen skrivelse. 
 
Inkomna skrivelser 

 Skrivelse från Åsa Nilsson Söderström (L) om att öka 
kvaliteten på hemtjänsten. 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Kim Ekblom (C) ansluter 
sig till skrivelsen. 
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§ 27 
Förvaltningens och nämndens information och frågor  
Ole-Jörgen Persson (M) tar upp frågan om medborgardialogerna i 
Järva. Han menar på att det är viktigt att hålla isär förvaltning och 
politik. Att ordförande i stadsdelsnämnden hälsar välkommen är det 
inga problem med, men att föra politik under medborgardialogerna 
är mer bekymmersamt om det är förvaltningen som bjuder in till 
dessa möten. I så fall ska även oppositionen bli inbjudna från de 
olika partierna. 
  
Även hur kommunikationen är utformad både före och efter mötena 
från förvaltningen bör man se över. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) instämmer och påtalar vikten 
av rollerna mellan förvaltning och politik. Det ska vara demokrati 
och förvaltningen ska vara opartiska i demokratifrågor.  
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